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Protokół Nr XXIV/16 

z XXIV posiedzenia Sesji Nadzwyczajnej Rady Gminy Wydminy z dnia 5 sierpnia 2016 roku 

 

Posiedzenie Sesji Nadzwyczajnej trwało od godziny 1006 do godziny 1039 w sali dolnej GOK gminy 

Wydminy. Posiedzenie XXIV Sesji Nadzwyczajnej Rady Gminy Wydminy prowadziła 

Przewodnicząca Rady Gminy Wydminy Pani Grażyna Plato. 

Radni obecni na Sali obrad : 

- lista Radnych obecnych na posiedzeniu stanowi załącznik nr 1 do protokołu 

W obradach uczestniczyli: 

- lista osób uczestniczących w posiedzeniu stanowi załącznik nr 2 do protokołu 

W posiedzeniu brali udział także sołtysi sołectwa gminy Wydminy: 

-lista obecności sołtysów uczestniczących w posiedzeniu stanowi załącznik nr 3 do protokołu 

 

Ad. 1  

Otwarcie sesji. 

 

Grażyna Plato – Przewodnicząca Rady otworzyła obrady XXIV Sesji Nadzwyczajnej Rady Gminy. 

Stwierdziła, że na 15 radnych ustawowego składu Rady Gminy zgodnie z listą obecności,               

w posiedzeniu uczestniczy 13 radnych, wobec czego istnieje wymagane quorum do podejmowania 

uchwał. Następnie powitała Wójta Gminy Wydminy Radosława Króla, Sekretarz Alinę 

Romanowicz, obsługę Rady, Skarbnik Krystynę Truchan, pracowników urzędu gminy, 

kierowników jednostek, wszystkie osoby i sołtysów uczestniczących w obradach. Przewodnicząca 

powołała Radnego Leszka Pałdynę na sekretarza obrad sesji Rady Gminy Wydminy. 

Pani Przewodnicząca przeprosiła wszystkich Radnych za kolejną sesję nadzwyczajną, zwołaną  

w okresie wakacyjnym, jednocześnie przypominając, że na poprzedniej sesji zwróciła się do Pana 

Wójta ze stwierdzeniem, że jeśli Wójt pozyska pieniądze z dofinansowania to sesja będzie zwołana. 

 

Ad. 2 

Przyjęcie porządku obrad. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Plato odczytała porządek obrad. Radnym zostały rozdane 

projekty uchwał. Zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi lub wnioski do porządku obrad  
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Brak uwag. 

  

Ad. 3 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Wydminy na 2016 rok. 

 

Wójt Radosław Król: Witam Państwa bardzo serdecznie i bardzo dziękuję za dzisiejsze spotkanie. 

W trybie bardzo pilnym spotykamy się z uwagi na to, iż w zeszły piątek o godzinie 15stej wpłynął 

faks do siedziby Urzędu Gminy z promesą na odbudowę, na remont mostu garbatego  

w Wydminach. Termin realizacji jest bardzo ciężki ponieważ trzeba zakończyć inwestycję do końca 

roku. Sama dokumentacja techniczna wodno-środowiskowa łącznie z badaniami genealogicznymi 

to proces bardzo rozległy. Na dzień dzisiejszy odbudowa tego mostu wymaga pełnej dokumentacji 

technicznej. Muszą się wypowiedzieć projektanci, musi powstać nowy projekt i dopiero wtedy 

można przystąpić do odbudowy tego mostu. Otrzymaliśmy promesę na 80% dofinansowania.  

80% kosztów szacowanych. Szacujemy inwestycję na około 300 000,00 zł z czego otrzymaliśmy 

240 000,00 zł wsparcia zewnętrznego.  

Dokumentacja techniczna niestety nie jest kosztem kwalifikowanym a już wiemy dzisiaj, bo 

wpływają pierwsze oferty, że dokumentacja techniczna będzie wynosić około 60 000,00 zł. W tym 

są mapy, badania genealogiczne, dokumentacja wodnośrodowiskowa i budowlana. Przypomnę, że 

jak budowaliśmy most przy oczyszczalni ścieków wartość dokumentacji była bardzo zbliżona. PO 

uzyskaniu informacji z nadzoru budowlanego, że z mostu nie możemy korzystać, po wysłaniu 

wszystkich komunikatów zgodnie z zasadami zarządzania kryzysowego, tutaj należy bardzo 

pochwalić Urząd Wojewody, że przystąpił do likwidacji tych szkód, i tutaj na mieniu komunalnym 

mieliśmy taką największą stratę. Mieliśmy też straty na drogach ale na drogach one łącznie nie 

przyniosły kwoty większej niż 300 000,00 zł. Przy szkodach niższych niż 300 000,00 zł gmina musi 

sama sobie radzić. Jeśli szkody wynoszą ponad 300 000, 00 zł wtedy interweniuje Państwo, jest to 

rezerwa premiera, za pośrednictwem wojewody się składa wnioski do tej rezerwy i otrzymuje się 

wsparcie. Przy okazji powiem, że największe straty poniosła w naszym województwie gmina 

Orzysz i przy okazji Wydminy. Dla przykładu Orzysz ma uszkodzone ponad 1000 drzew w gminie 

Wydminy 200 drzew. Skala jest nieporównywana ale i tak nasza gmina została objęta tym 

korytarzem wsparcia. Są pieniądze, termin wykonania tego jest krótki, mamy bardzo mało czasu. 

Do końca września musimy przedstawić Wojewodzie dokumentacje techniczną i wyłonionego 

wykonawcę. Dokumentacja techniczna jest bardzo skomplikowana, normalnie wykonanie takiej 

dokumentacji trwa 3 msce natomiast przepisy budowlane zezwalają kiedy jest sytuacja zarządzania 

kryzysowego na szybsze uzgadnianie, niezwłoczne w związku z czym liczymy na wsparcie powiatu 
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i instytucji województwa do tego, że będą wszystkie sprawy uzgadniać od ręki bo inaczej tego nie 

zrobimy w półtora miesiąca. A tyle czasu mamy na dokumentacje techniczną i wyłonienie 

wykonawcy. Oczywiście wchodzi w grę jeszcze wydłużenie terminu promesy ale wiemy, że i tak na 

budowę zostanie trzy miesiące, to nie jest dużo i dlatego żeby nie uchybić niczemu będziemy starali 

się wykonawcę wpierać i te dokumenty w jak najszybszy sposób wykonywać. 

Mamy trochę niefortunną nazwę ponieważ My  w piśmie, we wniosku do premiera pisaliśmy 

remont i odbudowa mostu a otrzymaliśmy promesę z nazwą remont mostu. To jest niefortunne dla 

nas i już zwróciliśmy się do wojewody o zmianę tego zadania. Na razie mamy to zadanie jako 

remont ale może na najbliższej sesji zmienimy już nazwę na odbudowę. Nazwa remont po 

zmianach przepisów za bardzo zawęża zakres  inwestycji. Dokumentację robimy na odbudowę.  

W szczegółach, w kosztorysie niczego to nie zmienia ale sama nazwa jest za wąska. Nazwę zadania 

będziemy korygować. Wystąpiliśmy również do marszałka z prośbę o zgodę na tego typu 

inwestycję ponieważ dostaliśmy środki europejskie na wykonanie nawierzchni tej kładki. Ona 

została nienaruszona ale będzie trzeba ją zdemontować ponieważ jest na stałe przybita i nie można 

jej zdemontować bez szwanku i ponownie wykorzystać. 

Praktycznie będziemy mieli nowy most i mam nadzieję, że nie o gorszych parametrach. Postaramy 

się ewentualnie o lepsze oznaczenia przejścia pod mostem czyi wysokości, szerokości, tak jak to 

powinno być zrobione na szlakach wodnych. Jeśli się uda podłączyć oświetlenie to takie też 

zrobimy, przynajmniej takie sygnalizujące wysokość. Takie elementy zgodnie z obowiązującymi 

przepisami na pewno powstaną. W związku z tym, że nie możemy czekać a następną sesję Pani 

Przewodnicząca ustali prawdopodobnie we wrześniu, szkoda było tego czasu i cieszę się, że 

frekwencja jest bardzo duża za co Państwu bardzo serdecznie dziękuję. 

 

Skarbnik Krystyna Truchan: Proszę Państwa całościowy koszt tej inwestycji został oszacowany 

na 362 100,00 zł z tego  240 477,00 zł to kwota dofinansowania, kwota środków własnych 

121 623,00 zł. Jest to udział 20% dofinansowania do wykonania inwestycji i 61 500,00 zł jest to 

kwota zabezpieczona na opracowanie dokumentacji. 

Zmiany dotyczą dochodów i wydatków. Po stronie dochodów jest wprowadzona dotacja w kwocie 

240 477,00 zł. Proszę państwa propozycja jest zwiększenia planu dochodów z podatków od 

nieruchomości od osób fizycznych. Na dzień 30 czerwca wykonanie podatków od nieruchomości 

jest 65%. Planujemy że dochody z tego tytułu będą wykonane już po zwiększeniu. Zmiany które 

dotyczą strony wydatkowej to wprowadzenie zadania w kwocie 362 100,00 zł i zabezpieczenie 

środków własnych z tego tytułu tj. zmniejszenie wynagrodzeń osobowych pracowników o kwotę 

60 000,00 zł jak również w dziale 853 ochrona zdrowia , w dziale 921 kultura i ochrona 
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dziedzictwa narodowego, w dziale 926 kultura fizyczna, zmniejszenie dotacji dla organizacji 

pozarządowych już po rozstrzygnięciu konkursu. Niemniej jednak zmniejszenie dotyczy gospodarki 

komunalnej o kwotę 20 000,00 zł. Dotyczy to dotacji na studnie ponieważ jak państwo wiecie 

zgodnie z uchwałą podjętą przez państwa dofinansowanie do kwoty 5 000,00 zł. Termin w tym roku 

do składania wniosków by czerwiec, wpłynęły 4 wnioski więc zabezpieczenie 20 000,00 zł w pełni 

na ten rok wystarczy. Z takich środków zostały zabezpieczone środki własne na most który jest 

wizytówka Wydmin. 

 

Wójt: Ja tylko dodam, że środki zabezpieczone z wynagrodzeń osobowych nie stanowią 

ograniczenia wynagrodzeń spraw związanych z urzędem. Rozpoczynaliśmy ten rok budżetowy  

z nadwyżką 100 000,00 zł na wynagrodzeniach. Z tego przekazaliśmy 80 000,00 zł przekazaliśmy 

później na działanie CUWu, zostało 20 000,00 zł niezagospodarowane. Ja mówiłem, że będziemy 

po te oszczędności sięgać, że mogą one wystąpić. Po rekonstrukcji nie wiedzieliśmy dokładnie jak 

te stosunki pracy będą wyglądać czy osoby przystępować do pracy czy będą korzystać z formy 

trzymiesięcznego wypowiedzenia. Wtedy byśmy mieli większe koszty funkcjonowania urzędu, na 

szczęście się stało, że większość osób podjęła pracę czyli nie mieliśmy tych skutków negatywnych  

i oprócz tego mamy oszczędności w budżecie wynikające z chorób pracowników, to jest przykre ale 

też rodzi oszczędności bo wtedy ZUS płaci za pracownika. Mamy pracowników i na 

macierzyńskich, i na długich okresach chorobowych, i mamy z tego tytułu oszczędności. Jesteśmy 

już w stanie w tym momencie powiedzieć jakie będziemy mieli mniej więcej do końca roku 

potrzeby. Mamy już informacje kiedy pracownicy wracają ze zwolnień lekarskich i mamy to mniej 

więcej skalkulowane i powinniśmy do końca roku spokojnie wytrzymać z tym budżetem który 

mamy. 

 

Krystyna Truchan: Nie chcemy kredytów i pożyczek. 

 

Wójt: To też. Nie chcemy kredytów i pożyczek. Państwo wiecie dlaczego. Przyszły rok budżetowy 

będzie niósł duże inwestycje, w związku z tym jeszcze zdążymy kredyt wziąć. 

 

Franciszek Majcher: Mam jedno pytanie. Czy w ramach tego remontu mostu będą wyciągane 

stare pale? 

 

Wójt: Tak. Wszystkie pale które uda się wyciągnąć będą usunięte w całości. 
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Franciszek Majcher: Są jeszcze pale z przed poprzedniego remontu i one wystają niebezpiecznie. 

 

Wójt: Są dwie technologie. Jeśli się nie uda usunąć pala a ocena dendrologiczna pozwoli na jego 

dalsze użytkowanie to wcale nie są mniejsze koszt jeśli się łączy pale w sposób rurowy ale tu już 

wykonawca będzie musiał zrobić badania. Jest też technologia podmycia go w dnie i usunięcie. 

Chociaż z tego co wiem to wykonawcy unikają tego bo to wbrew pozorom jest trudniejsze niż 

stosowanie łączeń czy stosowanie wyciągania. Są urządzenia do wyciągania, są kafary odwrotne, są 

maszyny które potrafią wyciągać najtrudniejsze rzeczy. Poczekajmy, zobaczymy co nam projektant 

zaproponuje. Projektant ma dowolność stosowania materiałów i zastosowania technologii. Musi się 

oczywiście zmieścić w kwocie. 

 

Franciszek Majcher: Pytam dlatego, że tam jest kąpielisko. Chodzi o bezpieczeństwo osób 

kąpiących się. 

 

Przewodnicząca Grażyna Plato: Nurkujących, skaczących na główkę. 

 

Leszek Pałdyna: Bez sprawdzenia co niektórzy. 

 

Elżbieta Januszkiewicz: Pani Wójcie wskazywał Pan na przyczyny zniszczenia tego mostu, na siłę 

wiatru, powietrza, mówił Pan o słupach które były źle zamontowane, że takiej techniki już się nie 

wykorzystuje, o przyśpieszonej korozji spowodowanej obniżeniem poziomu wody. Ja chciałam 

zapytać czy ostatnim razem, kiedy remontowaliśmy ten most, to było około trzech lat temu, to 

wtedy nie była wymagana opinia nadzoru budowlanego? Czy zainteresowanie nadzoru 

budowlanego w tym roku nie było związane z tragicznym wypadkiem który miał miejsce właśnie 

na moście? 

 

Wójt: Nie, nie. Ten tragiczny wypadek to całkiem inna historia natomiast jeśli chodzi o inwestycję 

przeprowadzaną trzy lata temu to rzeczywiście wtedy przerzuciliśmy odpowiedzialność na 

wykonawcę bo zwróćcie państwo uwagę na nazwę. Wtedy nastąpił remont mostu w związku  

z czym nie mogliśmy za bardzo ingerować w konstrukcję ponieważ wtedy musielibyśmy uzyskać 

pozwolenie na budowę. Remont polegał na wymianie nawierzchni i oczywiście takie podstawowe 

elementy konstrukcji były wymieniane czyli te łączenia, stężnie i niektóre uzupełnienia słupów 

następowały. Tam chyba nawet dwa słupy były wymienione z tego co wiem. Wtedy poziom wody 

był metr wyższy. Łączeń nie było widać. Wtedy wykonawcy zrobili to prawidłowo. 
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Teraz mieliśmy trzech różnych wykonawców i bardzo nas wystraszyli. Najpierw chcieliśmy 

przystąpić do szybkiego remontu. Była taka formuła żeby zabezpieczyć most odciągami. Drugi 

wykonawca chciał już nabijać nowe pale i slupy a trzecia firma powiedziała, że w większej części 

trzeba odbudować ten most ale po objechaniu wszystkich, nawet tej kładki przy drugim pomoście 

przy sile wiatru została odbita cała kładka od słupów. Ona jest w powietrzu. Dylatacja jest dość 

spora. Około 20 cm. Chciałem tutaj podziękować za bardzo szybkie zgłoszenie ponieważ dzięki 

temu mogłem to wpisać do zarządzania kryzysowego. Zgłoszenie od naszych strażaków. Gdybym 

się dowiedział dwie doby później to bylibyśmy z tym problemem sami. 

Jeszcze będziemy badać pod względem ubezpieczeniowym bo mamy alejkę ubezpieczoną. To 

działanie siły wyższej więc nie wiemy jak do tego ubezpieczyciel podejdzie. Będziemy to 

weryfikować. 

Mieliśmy bardzo dużo zgłoszeń o zalaniu. O zalanych piwnicach, garażach, piecach. Mamy kontakt 

do tych mieszkańców, będziemy to sprawdzać. Będziemy pewnie prosić o składanie wniosków  

w tej sprawie do wojewody. 

 

Brak dalszych pytań. 

Głosowanie nad uchwałą w sprawie zmian w budżecie Gminy Wydminy na 2016 rok. 

ZA: 13 

PRZECIW:0 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 0 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 4 

 Wolne wnioski i informacje 

 

Adam Szpak: Tradycyjnie Pani Wójcie sprawa drogi. Przetarg dawno jest rozstrzygnięty, teraz 

warunki są bardzo dobre do równania bo jest po deszczu, nie jest to popiół suchy i można to ładnie 

ułożyć. Kiedy to się zacznie na drodze do Gawlika? To miało być w tym tygodniu. 

 

Wójt: Wykonawca na dzień dzisiejszy w Pietraszach. Wczoraj miał skończyć tam pracę ale nie 

zakończył. Dzisiaj będzie kończył i od jutra praktycznie może prace na Gawlikach Małych 

zaczynać.  

 

Adam Szpak: Następna sprawa od trzech, czterech dni mam rodzinę w Gawliku Małym. Ja już 
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wczoraj z Panią Sekretarz rozmawiałem bo Pana Wójta nie było. Moja prośba taka o pomoc. Ja się 

zwracam w imieniu tej rodziny do Pana. Oni mieszkają u Pan Gołębiewskiego, niby mieszkają. Tam 

jest tanio. Prośba moja taka żeby pomóc. Zona tego Pana jest na wózku, jest tam małe dziecko  

8 miesięcy i drugie 6 latek. Dochody mają niewielkie. Chodzi o mieszkanie. Oni chętnie by przyjęli 

mieszkanie czy do remontu jako komunalne czy w jakiś sposób czymś co dysponuje gmina. 

 

Wójt: Skąd ta rodzina jest? 

 

Adam Szpak: Z gminy Stare Juchy. Tak chodziło o rodzinne sprawy, to mnie nie interesuje. 

Przenieśli się tutaj i trzeba pomóc tej rodzinie. Tam są warunki, jak ja tam zaszedłem to z metalu 

serce się miękkie robi. 

 

Wójt: W Gawliku Małym teraz są? 

 

Adam Szpak: Tak. 

 

Wójt: A gdzie byli wcześniej? 

 

Adam Szpak: W Hejbutach przy drodze na Radzie gdzieś tam mieszkali. Oni nawet chcą, że gdyby 

do remontu trzeba było włożyć własne pieniążki. Jakieś trzydzieści, trzydzieści parę metrów to oni 

chętnie to sfinansują, wymalują. Chodzi o pomieszczenie własne, tak zwane własne żeby nie być 

uzależnionym. To pilna sprawa Panie Wójcie. 

 

Wójt: Ja pewnie się spotkam z rodziną i zapoznam się z tematem ale chcę też zwrócić uwagę bo 

powiem państwu jak to wygląda z perspektywy samorządu gminy. My zawsze w pierwszej 

kolejności rozpatrzymy wniosek w oparciu o mieszkańców. To jest obowiązek gminy Stare Juchy 

zapewnienie lokum. 

 

Adam Szpak: Ale to kwestia meldunku, wie Pan jak teraz jest. Nie ma obowiązku meldunkowego. 

 

Wójt: Ale mieliśmy już takie przypadki dlatego mówię z doświadczeniem. Nie mówię, że jesteśmy 

tutaj bezsilni. Nawet znalezienie taniej stancji czy pomoc jakaś inna to też jest ważna. Jakby tu 

chcieli zamieszkać, tu dzieci chodziłyby do szkoły to tez jesteśmy zainteresowanie jak największą 

liczbą mieszkańców. Tutaj na pewno nie będziemy wyganiać. Gmina na razie nie dysponuje 
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mieszkaniami ale możemy poprosić. Jest sporo pustostanów. Ja sam udostępniam swój pustostan 

jakimś ludziom. Takich sytuacji w gminie jest pewnie więcej więc warto się zainteresować ta 

sprawą. Ja oczywiście opiekę społeczną bardzo szybko uruchomię tutaj. Jakie jest nazwisko tych 

ludzi? 

 

Adam Szpak: Nie znam nazwiska, opieka społeczna wie o tej sprawie. Jeśli chodzi o mieszkanie to 

najpierw musi być umowa najmu to wtedy można składać dopiero wniosek, z miesięcznym 

opóźnieniem. I to wszystko tam jest dopracowane. Kwestia na dzisiaj, bo facet nie ma innego 

wyjścia na dziś. A dziecko małe, żona na wózku inwalidzkim, po dwóch operacjach mózgu. 

 

Elżbieta Januszkiewicz: Chciałam zapytać czy pomieszczenia po byłym posterunku w Wydminach 

są użytkowane w jakikolwiek sposób? I czy i kiedy zostanie przywrócony posterunek czy jakaś inna 

forma opieki policji? 

 

Wójt: Jesteśmy po korespondencji z komendantem wojewódzkim policji i od stycznia powinien 

ruszyć posterunek policji w Wydminach. Najpóźniej w styczniu, jeśli uda się szybciej to szybciej. 

Już są na etapie przygotowania remontu. Zaproponowaliśmy im miejsce w miejscu gdzie teraz 

funkcjonuje gospodarka komunalna. Spółka komunalna ma majątek również na stacji uzdatniania 

wody i ma kasę już w banku więc nie musi być już w centrum. Ważniejsze jest aby posterunek 

policji był w centrum. Jeśli chodzi o budynek po byłym posterunku to odbyła się komisja 

mieszkaniowa. Tam są przyznane dwa mieszkania komunalne dla osób które mają odpowiednie 

wynagrodzenie. To są pomieszczenia które mogą być mieszkaniami, które ktoś musi sam prywatnie 

je sobie wykonać. Mieliśmy trzy wnioski, trzy są pozytywne ale mieliśmy dwa mieszkania. Tutaj 

kwestia kto złoży szybciej oświadczenie, że wykona w pół roku mieszkanie zgodnie z projektem. 

Jedna Pani jest z Sucholasek która jest po rozwodzie z wyrokiem nakazującym wydania mieszkania 

druga rodzina z Wydminy z trójką dzieci czyli takie bardzo szczególne sytuacje. To nie są socjalne 

mieszkania, to są komunalne. Takim dostaliśmy zasobem od powiatu, tylko na mieszkania 

komunalne. 

 

Elżbieta Januszkiewicz: Te osoby mieszkają które remontują? 

 

Wójt: Nie. Na razie mają pół roku na wyremontowanie, dopiero później podpisujemy umowę 

najmu. 
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Przewodnicząca Grażyna Plato: Czy są jeszcze jakieś pytania? 

 

Brak pytań. 

 

Ad 5. 

Zamknięcie sesji. 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Plato podziękowała zebranym Radnym oraz gościom za 

udział w obradach sesji i zamknęła obrady o godz. 1039. 

 

 

 

 

             

            Przewodnicząca Rady Gminy Wydminy 

             

                           Grażyna Plato 

 

 

 

 

 

 

Protokołowała: Jolanta Nowak 


